
Nytårshilsen fra Grundejerforeningen – december 2022 

Hermed en lille nytårshilsen fra 

Grundejerforeningen, hvor vi op til jul og bestemt 

også her lige efter nåede at mærke lidt vinter. 

 

Coronaen sætter stadig sit præg på os alle. 

Generalforsamlingen måtte igen skubbes og blev 

afholdt i juni. 

Det blev besluttet at opsætte hjertestarter samt at 

etablere hastighedsdæmpning på Sikavænget via to 

30 km-vejbump. Begge dele blev etableret i løbet af 

sommeren.  

Vejbumpene virker – hastigheden er blevet dæmpet 

– særligt omkring bumpene. Der henstilles til, at man er opmærksom på at holde en jævn hastighed på hele 

vejen, og ikke bremser ned og efterfølgende speeder op hhv. før og efter bumpene. Dette for at dæmpe 

eventuel trafikstøj. 

Hjertestarteren er opsat og giver dermed ekstra tryghed for os alle. Førstehjælpskursus blev i den 

forbindelse afholdt med 15 deltagere. Indtrykket herfra var bestemt tilfredshed. 

Vi fik også udskiftet bordbænksæt på de grønne område. Og vi kan stadig med tilfredshed se at specielt 

legepladsen bruges fint af børn og børnefamilier.  

Boldbanen blev beplantet med egetræer i det meget sene forår. Trods kyndig pleje var det ikke alle der 

kom i god groning. Vi har modtaget og plantet erstatningstræer her i december.    

Træerne på ”Stortorvet” er igen i år i lighed med tidligere blevet beskåret. Det er en årlig nødvendig 

beskæring for at holde træerne på en rimelig størrelse. 

Træerne på de mindre torve har også fået en topskudsbeskæring. Dette for at sikre en bredere krone og 

begrænse højden.    

Som nævnt i indledningen, så fik vi jo lige en smule vinter her omkring jul. Dog med begrænset snefald. Vi 

har aftale med snerydder, hvis der bliver behov for det. Der bliver ikke saltet på veje eller torve. Det 

voldsomme isslag, som vi blev ramt af her lige efter jul, har været en udfordring for alle. 

Grundejerforeningens område er Sikavænget og torve, og snerydningen her står foreningen for. Vejen 

”Dyrehaven” er kommunens område og er klassificeret som en kategori 4 vej og dermed nederst på listen 

mht. vintervedligeholdelse. Alt det kan man læse mere op på dette link - 

https://www.vordingborg.dk/media/kuinh0yp/bilag-1-regulativ_189719-16_v1.pdf 

Og netop vejen ”Dyrehaven” var en særlig udfordring for de beboere, der bor i bunden af vejen. Også 

skraldevognen måtte give op. Vejen nåede i lighed med andre mindre veje, f.eks. Nymarksvej, heller ikke at 

blive saltet. Generelt henstilles til at man rundt omkring hjælper hinanden bedst muligt, i de trods alt 

sjældne tilfælde. Fortove og lignende ud for ens egen parceller er ”eget” område og ansvar.  Vi kan da så 

glæde os over, at det heldig vis er meget sjældent at vi rammes af sådant vintervejr. Grundejerforeningen 

er i besiddelse af en mindre sneslynge, som vi kan bruge på stier ved lidt større snefald.  

 

Generalforsamlingen håber vi at kunne holde uden indblanding af Coronaen. Den er planlagt til afholdelse 

torsdag d. 31. marts 2022 kl. 19.30 i kantinen i Vintersbøllehallen. Og på det tidspunkt pibler 

forårsblomsterne frem sammen med det lidt lunere vejr. 

 

Og med dette – godt nytår til alle. 

Grundejerforeningen Nyråd Nordvest 
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